

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 315a08

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Council of Europe Secretary General Terry Davis calls on Georgia and the Russian Federation to settle disagreements by peaceful means

Strasbourg, 30.04.2008 – "Tensions between Georgia and the Russian Federation regarding Abkhazia are reaching a point at which there is a risk that they will escalate out of control. Both sides must do everything in their power to prevent any further deterioration of the situation with negative consequences for the local population and stability in the region. Georgia and the Russian Federation are also responsible for the restoration of circumstances favourable to a peaceful political solution to the problems of Abkhazia and South Ossetia, which must respect the territorial integrity of Georgia. The tone of the speech delivered by the President of Georgia last night and his message to the local population in Abkhazia and South Ossetia are encouraging in this respect.

I call on the Russian Government to ensure that the presence of their peacekeeping troops will have a positive influence on peace and stability in the region. I also remind both countries that, as members of the Council of Europe, they are committed to settle disagreements by peaceful means."

Terry Davis, Secrétaire général du Conseil de l'Europe, demande à la Géorgie et à la Fédération de Russie de régler leurs différends par des moyens pacifiques

Strasbourg, 30.04.2008 - "Les tensions entre la Géorgie et la Fédération de Russie à propos de l'Abkhazie atteignent un tel niveau qu'elles risquent d'escalader au point d'échapper à tout contrôle. Les deux parties en présence doivent faire tout leur possible pour empêcher toute dégradation supplémentaire de la situation, avec les conséquences négatives qui en résulteraient pour la population locale et la stabilité de la région. La Géorgie et la Fédération de Russie ont également la responsabilité de rétablir des conditions favorables à un règlement politique pacifique des problèmes de l'Abkhazie et de l'Ossétie du Sud, dans le respect de l'intégrité territoriale de la Géorgie. De ce point de vue, le ton du discours donné par le Président géorgien hier soir et de son message à l'intention des populations locales d'Abkhazie et d'Ossétie du Sud est encourageant.

Je lance un appel au gouvernement russe pour qu'il veille à ce que la présence de ses forces de maintien de la paix ait une influence positive sur la paix et la stabilité de la région. Je rappelle également aux deux pays qu'en leur qualité de membres du Conseil de l'Europe, ils se sont engagés à régler les différends par des moyens pacifiques."

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.